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A közös ügyfélkör, az azonos szakmai ér-
tékek és üzleti érdekek energiát adnak az
E.ON és a Gázközösség kapcsolatának.
Az E.ON nagyra értékeli az egyesületet
és tervei vannak a kapcsolat továbbfej-
lesztésére. Patay László, az E.ON Közép-
dunántúli Gázhálózati Zrt. igazgatóságá-
nak elnöke és az E.ON Dél-dunántúli
Gázhálózati Zrt. igazgatósági tagja
mondta mindezt kérdéseinkre válaszolva.

– A Gázközösség tagjai jól felkészült és je-
lentõs múlttal rendelkezõ szakmai és vállal-
kozói közösséget alkotnak – jelentette ki a la-
punknak adott elsõ interjújában az E.ON gáz-
szolgáltatási területének elsõ számú vezetõje.
– A tagok az ügyfelekben kialakuló E.ON-
képnek és a földgáz imázsának jelentõs ala-
kítói, ezért igen fontosak a számunkra. Az
egyesület tagjai egyfajta „E.ON-képviselõ-
ként” menedzselik a gázhálózatra való csat-
lakozást. Ennek a munkának számos olyan
mozzanata van, amelynél a gázszerelõ vagy
tervezõ szakmai felkészültsége, szemlélete
sokat számít. Jelentõs elõny és könnyebbség
a számunkra, hogy a Gázközösség szervezett
szakmai közösség, mert így könnyen kapcso-
latba tudunk lépni velük.

– Az E.ON-on belül szervezeti, munka-
szervezési szempontból is közelebb
került egymáshoz a villamos és a gázos
terület. A villanyszerelõk körében is
létrehoznak majd a Gázközösség
mintájára hasonló szakmai kört?

– A villanyszerelési területen nincs egyesü-
let, de hasonló logika és motivációk mentén
a regisztrált szerelõkkel vagyunk szorosabb

együttmûködésben. A Gázközösségben az
egyesületi keret, az elnökség és a bizottságok
munkája, a Hírlevél, a honlap, a rendezvé-
nyek és a képzések révén jóval több lehetõ-
ség adódik az összefogásra, a közös munká-
ra. A nagyobb szervezettségbõl fakadó elõnyt
fontosnak tartjuk, ezért közelíteni fogjuk a két
módszert egymáshoz.

– Melyek azok az ügyek, értékek,
amelyek Ön szerint az E.ON-nak
és a Gázközösség tagjainak is
fontosak?

– Az egyesület gázszerelõivel és -tervezõi-
vel együtt mi is felelõsek vagyunk a fogyasz-
tók és vagyonuk biztonságáért. Megnyugtató
számunkra, hogy minõséget garantáló közös-
séggel vagyunk kapcsolatban, amellyel szer-
vezettsége, és az E.ON-nal ápolt jó kapcso-
lata folytán könnyû kommunikálni errõl a kér-
déskörrõl is. Ennek következtében a gázbiz-
tonság fejlesztése is könnyebben megvalósít-
ható. A másik terület az energiahatékonyság,
amiben az E.ON jelentõsen érdekelt, és ami-
ben az egyesület tagjainak jelentõs a szere-
pe. A fogyasztóknak adott tanácsok, a pon-
tos tervek, a belsõ rendszerek kiváló minõsé-
gû kivitelezése igen nagy hatással vannak a
földgáz hatékony felhasználására, és a föld-
gázfogyasztók elégedettségére. A földgáz ak-
kor versenyképes, ha a fogyasztók hatékony
rendszerekben használják fel. Az E.ON-nál ez
stratégiai kérdés.

– Milyen újdonságokat tervez az E.ON
az együttmûködésben?

– A Gázközösség tevékenysége fõleg az
E.ON Dél-dunántúli Gázhálózati Zrt. terüle-
tére jellemzõ, azonban az E.ON Közép-du-
nántúli Gázhálózati Zrt. területére is mindin-
kább kiterjesztjük, mert a két területen az egy-
séges mûködés a célunk. Meggyõzõdésem,
hogy sok további lehetõség van még a közös
munkában. A németországi példák is jól mu-
tatják, hogy a kölcsönös elõnyök jegyében
érdemes továbbfejleszteni az együttmûködést
a gáz értékesítésében. Szorosabbra szeretnénk
fûzni a kapcsolatot a tagokkal, azt tervezzük,
hogy jobban bevonjuk õket az E.ON üzleti
folyamataiba. Sokkal többre van lehetõség,
mint a fogyasztói rendszerek szerelése. Vége-
zetül, élve az alkalommal, békés, sikeres,
boldog új évet kívánok a Gázközösség tagja-
inak!

Folytatódik a közös,
szakmai munka az E.ON-nal

Kedves
Kollégák!
Tizenhárom éve alakultunk, tizenkét éve
végzünk fogyasztói bekapcsolásokat, tíz
éve rendeztük meg az elsõ megyei talál-
kozókat és hat éve végzik jogosult tagja-

ink – az ország-
ban egyedül –
saját munkájuk
mûszaki ellenõr-
zését.

Ami a megyei
találkozók célja
volt akkor és az-
óta is, a szemé-
lyes kapcsolatok
ápolása és a fel-

merült kérdések oldott légkörben való
megbeszélése. Az elmúlt néhány évben
a fejlõdés megtorpanni látszott, hiába ha-
tároztunk el ezeken a találkozókon éssze-
rû dolgokat, a megvalósításnak mindig
volt valamilyen akadálya.

Az idei összejöveteleken azonban a
partnerkapcsolatok új fejezete körvona-
lazódott. A többéves stagnálást, a beje-
lentések szerint, dinamikus változás fog-
ja követni. Jogosult tagjaink tevékenysé-
ge kibõvül és mindez anyagi elõnyökkel
is párosul. Természetesen a kölcsönös
elõnyök alapján nekünk is nyújtanunk kell
valamit. Elsõsorban igényes, magas mi-
nõségû munkát. Emellett be kell illeszked-
nünk egy olyan rendszerbe, amely az in-
formatika segítségével a kapcsolatot ren-
dezetté teszi. Ez utóbbi, bármennyire is
idegenkedünk tõle, közös érdek.

2010-ben megkezdõdött a partner-
kapcsolatok cégszintû fejlesztése is, a
gáz- és villamos területek azonos szintû
kezelését elképzelve. Ez tagjaink számá-
ra erõsebb piaci pozíciókat, professzioná-
lis fejlõdést és új technikai, technológiai
ismereteket jelent. A korábban némileg
megtorpant fejlõdés új lendületet kapott.

Minden tagunknak azt kívánom, hasz-
nálja ki az ünnepek adta idõt erõgyûjtés-
re, feltöltõdésre is, mert 2011 új felada-
tokkal, lehetõségekkel vár bennünket.

Boldog új évet mindnyájunknak!

Bayer Károly,
a Gázközösség elnöke
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A tagok közül harmincegy fõ érkezett – a dél-
utáni programra családtagok és munkatár-
sak is – valamint a vendégek, akiket külön is
köszöntött Bayer Károly elnök: Diethelm
Mohrt, a Gázközösség tiszteletbeli tagját,
Szûcs Ferencet, az E.ON Energia mérésveze-
tõjét, Somlai Róbertet, az E.ON Energiaszol-
gáltató Kft. munkatársát.

A közgyûlés elsõként megválasztotta a je-
lölõbizottság tagjává Hajdú Zoltánt, Körösztös
Imrét és Murányi Sándort, majd az elnök be-
szédével folytatódott a munka.

Elnöki beszámoló a négy év
munkájáról

– Az elnökség 2006-ban kapott megbízá-
sa lejárt. Ilyenkor illik az elmúlt négy évet
mérlegre tenni. Mit csináltunk jól, mi lehetett
volna jobb és mi az, amit elrontottunk. Elron-
tottunk, mondom akkor is, ha a hibázásban
külsõ körülmények játszottak közre. A felelõs-
séget nem szabad senkire áthárítani. Tekint-
sük át az eltelt négy év legfontosabb esemé-
nyeit, feladatait, és nézzük meg, miként tud-
juk a jövõt úgy alakítani, hogy a korábbi hi-
bákat kiküszöbölve elõnyt hozzon minden tag
számára, az egyéni vállalkozótól az elosztói
engedélyesig – vezette fel beszámolóját Bayer
Károly, és a következõkben részletes elemzést
végzett.

Védelem a kontárok ellen
– A 2006-os közgyûlés elõtt felmérés ké-

szült a tagság megkérdezésével és általános
vélemény volt, hogy védelem kell a kontárok

ellen. Ugyanakkor nagyon sokan azt mond-
ták, hogy maguk a tagok e téren semmit nem
tehetnek, illetve, hogy a helyzet megoldása
nem a tagok dolga. Megvizsgáltuk a kérdést.
A helyzet feltárásában közvetlen szakmagya-
korlók is részt vettek. Megállapításuk egyér-
telmû volt. Nincs olyan adminisztratív eszköz
a kezünkben, amivel meg tudnánk akadályoz-
ni a feketemunkát. Nem csak nekünk, hanem
a mûszaki biztonsági hatóságnak sem. Nem
elég, ha sejtjük vagy tudjuk, ki követ el ilyet,
bizonyítani is kell. A bizonyítás pedig szinte
lehetetlen. Még az ügyfél is a kontárnak fa-
laz, akkor is, ha egy silány munkával becsap-
ták. Kérdezhetjük, akkor nincs megoldás?
Van, a valódi szakemberek etikus piaci ma-
gatartása. Ha nincs, aki a kontárt akarva-aka-
ratlanul hozzásegíti a munka legalizálásához,
akkor a feketemunka lényegesen vissza fog
szorulni. Azoknak a jogosultaknak, akik ilyes-
miben részt vesznek, fel kell ismerniük, hogy
ezzel a magatartással a tisztességes szakma
piaci esélyeit rontják. Természetesen, emel-
lett szükség van az ügyfelek körében végzett
felvilágosító munkára is. Van már néhány szé-
lesebb körben terjesztett kiadvány, ami ezt a
tájékoztatást segíti.

Bevált az önátadás
gyakorlata

– Jó néhány éve liberalizált a gázpiac –
folytatta az elnök a beszédét egy újabb témá-
val. – Ez azt kell jelentse, hogy a piaci szerep-
lõk felelõsen, önkorlátozó módon viselked-
nek. Úgy vélem, az ilyen piactól idegen a fo-

gyasztói rendszerek létesítésének jogszabály-
ba foglalt kontrollja, az engedélyes által vég-
zett kötelezõ tervfelülvizsgálat és mûszaki el-
lenõrzés. Ezt a véleményt sikerült többször,
nagyobb fórumok elõtt a szakma tudomásá-
ra hozni. A fogadtatás kedvezõ volt. Termé-
szetesen – mint mindennek – ennek is vannak
ellenzõi. Legfõbb érvük, hogy a piaci szerep-
lõk még nem értek meg erre. Mi adatokkal
tudjuk alátámasztani, hogy igenis érettek. Az
egykori DDGÁZ területén hat éve mûködik az
önátadás, nagyobb problémák nélkül. A meg-
gyõzést tovább kell folytatni. Minél elõbb a
szakmára kell bízni a fogyasztói rendszerek
létesítését a vele járó felelõsséggel együtt. Be
kell végre látni, hogy a munka minõsége nem
az ellenõrzéstõl, hanem az azt végzõ szakem-
berek tudásától, lelkiismeretességétõl függ.

Megjelenése óta közremûködünk a
GMBSZ jobbításában, a Gázipari Mûszaki
Szakbizottságon, a Magyar Épületgépészek
Szövetségén és a Mûszaki Biztonsági Ható-
ságon keresztül. Több javaslatunk már beke-
rült a módosításokba. Ezt a munkát is folytat-
ni kell, saját érdekünkben.

Párbeszéd a tagokkal
Elkészült a honlapunk. Rajta keresztül tájékoz-
tatást tudunk nyújtani tagoknak és ügyfelek-
nek egyaránt. Persze a lehetõség ennél sok-
kal több volna, de ki kellene használni. Mu-
rányi Sándor sokat tesz annak érdekében,
hogy ismertesse a használatot, az elõnyöket,
sõt ötleteket is várna. Ne hagyjuk munka nél-
kül! – biztatta az elnök a tagságot az egyesü-
leten belül élénkebb párbeszédre.

– Megújítottuk a megyei találkozókat az
egykori DDGÁZ területén. Hasenauer And-
rás igazgató úr mindegyiken részt vett. A kö-
tetlen beszélgetések során kellemes, oldott
hangulatban számtalan jó javaslat is szüle-
tett, amelyeknek megvalósítása késõbb emlí-
tett okok miatt késik. A tavalyi évben a talál-
kozókat, a cég átalakítása miatt, nem tudtuk
megtartani. Terveink szerint idén ismét meg-
rendezzük õket, már a volt KÖGÁZ területén
is. A jelenlévõ Szûcs Ferenc, aki az elosztói
engedélyesek partnerkapcsolatait koordinál-
ja, ígéretet tett, hogy részt vesz rajtuk.

Sikeresen tartottuk meg hagyományos ren-
dezvényeinket, jelentõs E.ON közremûködés-
sel és támogatással.

Évente szervezzük a szekszárdi szakmai
napot, 2008-ban Siófokon, 2010-ben pedig
Balatonfüreden rendeztük meg a Földgázfó-
rumot, amelyeken a jelentõs szakmai prog-
ramok mellett kellemes hangulatot is sikerült
biztosítanunk a résztvevõknek. Elismerésnek
vehetjük, hogy ezeken a rendezvényeken rend-
szeresen részt vesznek E.ON felsõ vezetõk, a
Magyar Energia Hivatal, a Mûszaki Biztonsá-
gi Hatóság, a Gázipari Mûszaki Szakbizott-
ság tagjai, sõt elnöke és más engedélyesek
képviselõi.

Új elnökséget választott egyesületünk közgyûlése

A hagyományt megtartva ezúttal is a nyár végére és Velencére hívta össze az elnök-
ség az évi rendes közgyûlést, melynek fõ napirendi pontja – a négyéves vezetõségi
ciklus lejártával – az új elnökség megválasztása volt.
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Partnerkapcsolatok
Folyamatban van a partnerkapcsolatok cég-
szintû összefogásának kialakítása – tért rá egy
újabb témára beszédében Bayer Károly. –
A cél az, hogy a partnereket az E.ON egysé-
ges elvek szerint, a kölcsönös elõnyök szem
elõtt tartásával kezelje, gáz- és villamos terü-
leten egyaránt.

Természetesen mind a gáz, mind a villa-
mos szakmai közösség (így a Gázközösség
is) megtartja korábbi szervezetét és mûködési
formáját. Ehhez kell kialakítani az E.ON ma-
gyarországi vállalataihoz kapcsolódva azt a
rendszert, amelyik képes a partnereket ma-
gához kötni, munkájukat támogatni, megfe-
lelõ marketinggel ismertté tenni, fejlõdésüket
elõsegíteni. Meg kell találni, hol kapcsolód-
hat a két szakma egymáshoz, miben tudják
egymást támogatni, mit tudnak egymástól
átvenni. Talán úgy lehetne ezt a partnerséget
jellemezni: partnerei vagyunk az E.ON-nak
és partnerei vagyunk egymásnak. 2008-ban
a KÖGÁZ területérõl is léptek be vállalkozá-
sok a Gázközösségbe, ezzel mûködési terü-
letünk kiterjed mindkét elosztói engedélyes
ellátási területére.

Szükség van-e
a Gázközösségre?
Végül, de nem utolsósorban, arról a kérdés-
rõl, amely a legtöbb gondot okozza, és amely-
nek megoldása nem tûr halasztást. Tizenhá-
rom évvel ezelõtt szerveztük meg az akkori
DDGÁZ területén a Gázközösséget. A célunk
az volt, hogy a fogyasztókat a lehetõ legma-
gasabb szinten szolgáljuk ki. Ezt elõsegíten-
dõ, a DDGÁZ bizonyos feladatokat – mint az
új fogyasztók bekapcsolása (mérõ- és nyo-
másszabályozó-felszerelés), késõbb a háztar-
tási méretû fogyasztóknál végzett szerelések
mûszaki ellenõrzése – jogosult tagokra ruhá-
zott át. A jogosultság feltételei és a munkavég-
zés szabályai mindenki által hozzáférhetõ írá-
sos dokumentumokban voltak. A rendszer
megbízhatóan mûködött, egészen addig,
ameddig a végrehajtott szervezeti átalakítások
következtében a régi feltétel és szabályozási
rendszer megszûnt, helyette új nem készült.

A területen dolgozó új munkatársak szá-
mára a Gázközösség, a partnerség ismeret-
lenek voltak, nem is volt kényszerítõ körül-
mény, hogy megismerjék. Odáig jutottunk,
hogy csak a régi megbízási szerzõdések éltek
tovább, újakat kötni, vagy régieket módosí-
tani nem tudtunk, mivel a korábbi szövege-
zés nem felelt meg teljesen az idõközben be-
következett jogszabályi változásoknak, az új
szövegezés készítésének útjában pedig szá-

mos akadály tornyosult. Emiatt nem tudtuk
kiterjeszteni a megbízotti tevékenységet a
megyei találkozókon megígért bõvítéskori
gázmérõ le- és felszereléssel és az üzemszü-
net utáni nyomáspróbával. A KÖGÁZ terüle-
tén pedig a jogosultak – korábbi ígéretek el-
lenére – nem végezhettek megbízotti tevékeny-
séget. Mindezt tetézte a lejárt hitelességû gáz-
mérõk cseréjével kapcsolatos legutóbbi pá-
lyáztatás lebonyolítása, amely – ígéretek sze-
rint – e téren az utolsó jó szándékú tévedés
volt.

Ennek napfényre kerülésekor fel kellett ten-
ni a kérdést: szükség van a Gázközösségre?
– vetette fel beszéde legélesebb kérdését az

elnök, majd így folytatta. – A válasz egyértel-
mû volt: igen. Nos, ha igen, rendezni kell a
jelenlegi helyzetet. Fel kell építeni azt a rend-
szert, amelynek keretei között a megbízotti
tevékenység biztonsággal végezhetõ. El kell
készíteni azokat az írásos dokumentumokat,
amelyek meghatározzák a követelményeket,
feltételeket, és amelyek betartása minden érin-
tett számára kötelezõ. Ebbe beleértem a tech-
nológiai és folyamatleírásokat, az eljárási sza-
bályokat, a jogosultság feltételeit, a feltétle-
nül szükséges pályázatok lebonyolítási rend-
jét, a megbízási szerzõdések szövegezését, a
biztonsági szempontból indokolt védõöltöze-
teket. A felépített rendszernek pedig érvényes-
nek kell lenni és mûködni kell mindkét elosz-
tói engedélyes ellátási területén egyaránt.

Nem kevés, nem fog egyszerre menni.
Nyilván a gyorsabban megoldható dolgokat
kell elõre venni és utána sorban a többit. Az
egészet azonban záros határidõre be kell fe-
jezni. Nincs további négy évünk. Ha a felada-
tot nem tudjuk belátható idõn belül megol-
dani, nem kell többet feltenni a kérdést – szük-
ség van a Gázközösségre? Nem lesz Gázkö-
zösség.

Mivel tudunk mi hozzájárulni ehhez a mun-
kához? Közre kell benne mûködnünk minden
erõnkkel, tudásunkkal, tapasztalatunkkal.
Amikor készen van, a szabályok maradékta-
lan betartása mellett részt kell vennünk a rend-
szer jobbításában, fejlesztésében. Ez közös

érdekünk. Talán még annyit fûznék hozzá,
hogy az elmondott problémák nyilvánvalóan
nem a cég filozófiájából következnek. Ha így
volna, akkor nem biztosítanák számunkra a
mûködési feltételeket, nem támogatnák ren-
dezvényeinket, nem lehetnénk ma itt ilyen
körülmények között, nem kapnánk a felsõ
vezetéstõl méltatást és a már említett válasz
sem lett volna igen. Azt hiszem, ez egyszerû-
en emberi kérdés. Könnyebb valamit úgy csi-
nálni, ahogy szoktuk, minek veszõdni új dol-
gokkal? Ezen pedig lehet változtatni.

Ennyi volt, amit az eltelt ciklus fontosabb
tényeirõl és a közeljövõ tennivalóiról el sze-
rettem volna mondani. Úgy gondolom, most
az utóbbira kell koncentrálni, a jövõ a leg-
fontosabb. Végezetül szeretném megköszön-
ni az elnökség négyéves munkáját, a tagok
támogatását. A leendõ elnökségnek azt kívá-
nom, hogy sikeresen birkózzon meg a felso-
rolt fontos feladatokkal. Köszönöm, hogy
meghallgattak – zárta az elmúlt négy évet ér-
tékelõ beszédét Bayer Károly elnök.

A közgyûlés az elnöki beszámolót, nyílt sza-
vazással – ellenszavazat, tartózkodás nélkül
– egyhangú döntéssel elfogadta.

»»

Ismét Bayer Károly az elnök
Az elnökség õszi elsõ ülésén, szeptember 10-én az alapszabály értelmében megválasz-
totta az elnökség tagjai közül a Gázközösség elnökét, aki ismét Bayer Károly lett. A el-
nökség tagjai közül ismét Bernula Károlyt választotta meg elnökhelyettesnek.

Az etikai bizottság elnöke Leikauf Tibor lett, tagjai Huszár Tibor, Sántha Károly, Hajdú
Zoltán, a tagfelvételi bizottság tagjainak Bernula Károlyt, Bertha Mártont és Czétány Lászlót
választották meg.

Beszélgetés a szünetben: Szûcs Ferenc, Diethelm Mohr, Adorján Norbert és Cserkúthy
László, a háttérben Kiss Imre
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Bizottsági beszámolók
a 2009-es év munkájáról,
esményeirõl

A tagfelvételi bi-
zottság nevében
Czétány László tar-
tott tájékoztatást: „A
2009. évi Közgyû-
léskor a tagok lét-
száma százhatvan-
hét volt. A 2009.
november 26-i el-
nökségi ülésen a
CH Épületgépész

Kft. egyéves felfüggesztése lejárt, tagsági vi-
szonyát helyreállítottuk. Az év során felvételt
nyert: Skriván Barnabás, Csirke Tibor, Spidel
Hause Bt., Expertly Kft., Gázszervizközpont
Kft., Gejzír Kanizsa Kft., Hegedûs Zoltán,
Kovács József, Mati Ferenc, Naposdomb Bt.,
Nieselberg Mátyás, Simon István. A SÉDKA-
LOR Bt. megszûnt, kérte törlését a Gázközös-
ségbõl. Az elnökség kilenc tagot a 2009. évi
tagdíj nem fizetése miatt zárt ki: Gázber Bt.,
Jordáki Kft., Ligeti és Tsa Kft., Matógáz Kft.,
Pencz Gábor, Pintér László, Sirály Terv Bt.,
Szabó Kft., Szászi Mester Kft. Így a jelenlegi
taglétszámunk százhatvankilenc.”

Számvizsgáló bizottság képviseletében
Wessják Zsolt tájékoztatta a tagokat. Tétele-
sen ismertette a gazdálkodás számait, majd

elmondta: megál-
lapítható, hogy az
egyesület gazdál-
kodása stabil, a
számviteli fegyelem
elõírásait minden
esetben betartották.

A közgyûlés a
bizottságok beszá-
molóit nyílt szava-

zással – ellenszavazat, tartózkodás nélkül –
egyhangú döntéssel elfogadta.

– Az etikai bizottságnak az elmúlt négy
évben nem sok teendõje volt, ami pozitív, hi-
szen ez azt jelenti, hogy a tagjaink tevékeny-
sége a piacon, szakmai és egyéb területeken
elfogadható, mondhatnánk etikus – kezdte tá-
jékoztatóját Leikauf Tibor, az etikai bizottság

elnöke, majd így
folytatta. – 2006-
ban egy ügyet tár-
gyalt a bizottság,
melynek eredmé-
nye egy szigorú fi-
gyelmeztetés volt,
t a g s z e r v e z e t t e l
szemben azóta
újabb bejelentés
nem érkezett.

2007-ben is egy bejelentés érkezett, de az
ügy kivizsgálása okafogyottá vált, mivel az
egyesületi tagtársunk a tagdíj elmaradása
miatt kizárásra került a tárgyalást megelõzõ-
en. 2008-ban is egy ügy került az Etikai Bi-
zottság elé, melynek eredménye az érintett

tagszervezet tagsági viszonyának egy évre tör-
ténõ felfüggesztése volt, azóta az egy év eltelt
és újabb bejelentés nem érkezett az etikai bi-
zottsághoz a tagszervezettel szemben.

2009-ben új Etikai Kódex alkottunk, me-
lyet a közgyûlés elfogadott.

Az alapszabály módosítása
Bayer Károly elõterjesztésében elmondta,
hogy az alapszabály-módosítás tervezetét
minden tag a meghívóval együtt megkapta,
melyben a javasolt módosításokat kövér, dõlt
betûkkel jelölték.
A módosítási javaslat ismertetése után a köz-
gyûlés megszavazta a tervezett változtatáso-
kat, amelyeknek a többsége csak apró fogal-
mazási pontosítás volt. Az egyik nagyobb ter-
jedelmû módosítás, hogy a közgyûlés napi-
rendjére a tag által tett javaslat akkor vehetõ
fel a napirendbe, ha a közgyûlés megkezdé-
se elõtt legalább hét nappal írásban beérke-
zett az elnökhöz, akadályoztatása esetén az
elnökhelyetteshez.

A másik változás, hogy az egyesület tagjai
harminc napon belül kötelesek bejelenteni a
névváltozást, átalakulást, lakcím- vagy szék-
helyváltozást és az egyéb elérhetõségeket érin-
tõ (telefon, fax, e-mail stb.) adatváltozást.

A partneri együttmûködés
továbbfejlesztése
Szûcs Ferenc, E.ON Energia mérésvezetõje,
aki az E.ON elosztói engedélyes cégeinek

partnerkapcsolatait
fogja össze, elõ-
adásában kifejtette,
hogy az E.ON a
partnerkapcsolatok
erõsítésére, fejlesz-
tésére és kiterjeszté-
sére törekszik. En-
nek része az elnöki
beszámolóban em-

lítettek megoldása is. Az elõadáshoz Diethelm
Mohr is hozzászólt. Véleménye szerint a part-
neri együttmûködés mind az elosztói engedé-
lyes, mind a gázközösségi tagok számára elõ-
nyös. A sikeres együttmûködésre németországi
példákat is bemutatott.

Új elnökség választása
A jelölõbizottság összesítette a leadott jelölõ-
lapokon az elnökségi tagokra érkezett jelölé-
seket.

A tagság huszonegy fõre tett javaslatot: An-
tal István, Bayer Károly, Bernula Károly, Berta
Márton, Cajnkó Alfréd, Czétány László,
Cserkúthy László, Huszár Tibor, Kirch Ervin,
Kiss Imre, Körösztös Imre, Leikauf Tibor, Mál-
inger István, Murányi Sándor, Németh Ri-
chárd, Reich József, Sántha Károly, Schmuck
Róbert, Sipos Péter, Vörös Ferenc, Zongor
Gábor.

Nem vállalta a jelölést: Málinger István,
Reich József és Vörös Ferenc.

Nem volt jelen a közgyûlésen, ezért nem
volt választható: Cajnkó Alfréd, Schmuck Ró-
bert, Sipos Péter és Zongor Gábor.

A jelölõbizottság által elkészített szavazó-
lapokat a szavazásra jogosultak igazoltan át-
vették és leadták szavazatukat. A jelölõbizott-
ság ezután megállapította az eredményt. Az
alapszabály szerint az elnökség tagjait az elsõ
tizenegy legtöbb szavazatot elért jelölt alkot-
ja. Murányi Sándor a bizottság nevében be-
jelentette a választás eredményét. Az új elnök-
ség tagjai a következõk lettek: Antal István,
Bayer Károly, Bernula Károly, Berta Márton,
Czétány László, Cserkúthy László, Huszár Ti-
bor, Körösztös Imre, Leikauf Tibor, Murányi
Sándor, Sántha Károly.

A közgyûlés a számvizsgáló bizottság tag-
jait is megválasztotta: Kirch Ervin, Pók Péter,
Wessják Zsolt. A közgyûlés után ebéd követ-
kezett, majd a hagyományos és kedvelt dél-
utáni szabadidõs programok.

A közgyûlés után „beindultak” a bográcsok
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Négy év szünet után tért
vissza
Tíz éven keresztül már volt elnökségi tag, csu-
pán az elmúlt ciklusban maradt ki Antal Ist-
ván. Mint azt lapunknak elmondta, bizakod-
va tekint az újabb négy év elé, a maga részé-
rõl mindent elkövet, hogy a tagság minél gör-
dülékenyebben vegye a jövõ évi kihívásokat.

A Gázközösség régi–új elnökségi tagja
még 1992-ben indította vállalkozását, négy
évvel késõbb az egyéni vállalkozói formát tár-
sasra, kft.-re cserélte. A cég, az Antal-Therm
Épületgépészeti Kft. a víz- és gázszerelés mel-
lett az utóbbi években egyre intenzívebben
fordult a megújuló energiák felé is. Öt fõvel
dolgoznak, 2002 óta az ISO 9001–2001 mi-
nõségbiztosítási rendszerrel mûködnek.

A Gázközösségnek az elsõ pillanatoktól
kezdve tagja, emellett pedig a Magyar Épü-
letgépészek Szövetségének fejér megyei elnö-
ke is, továbbá az érdekvédelmi szervezet
felügyelõbizottságának tagja.

Cégének elsõsorban lakossági megrende-
lõi vannak, kisebb részben pedig közületiek.
A gázszerelés területén az eltelt idõ alatt meg-
szerezték a hatósági jogkört is. Az új elnöksé-
gi tag az eltelt évek során felhalmozott szak-
mai tapasztalatát is felajánlja a szervezet szá-
mára.

– Személyes célomnak tekintem, hogy a
Gázközösség tagjainak a munkáját segítsem,
különös tekintettel a Fejér megyeiekre, akik-
nek a véleményét, kérését, felvetéseit ezúton
is várom – mondta Antal István. – Bizakodva
tekintek a következõ évek elé, a jövõ évi in-
tenzív átalakulást minden erõmmel segíteni
fogom. Lesz dolgunk bõven!

Az E.ON-oldaláról
fog segíteni

– Korábban a DDGÁZ, ma már az E.ON
Közép-dunántúli Gázhálózati Zrt. területén
szeretném a jövõben erõsíteni a Gázközösség
és az elosztói engedélyesek együttmûködését
– mondja a Gázközösség nemrégiben meg-
választott új elnökségi tagja.

Berta Márton 1994-ben érkezett a
DDGÁZ-hoz, ahol üzemvezetõként dolgozott
egészen 2007-ig, ezt követõen régióvezetõ
volt az E.ON-nál, majd 2010-tõl az E.ON
Közép-dunántúli Gázhálózati Zrt. területére
került ugyanebben a beosztásban.

A Gázközösségnek a kezdetektõl a tagja,
így például tagja volt az etikai bizottságnak,
és részt vett a tagfelvételi, valamint a minõ-
ségirányítási munkában.

Az elnökségi tag vallja, a közép-dunántúli
területen is fontos a Gázközösség tagjaival az
együttmûködés, mert a két szervezet közötti
harmonikus kapcsolat mindkettõnek érdeke.
– Az elmúlt évekhez képest most új lendületet
szeretnék adni ehhez a tevékenységhez azért,
hogy az évekkel ezelõtt a gázszolgáltatók és

a Gázközösség által közösen megfogalma-
zott célok megvalósuljanak – magyarázza
Berta Márton.

A régióvezetõ szerint nincs új a nap alatt,
azokat az eszközöket, eljárási módokat, tech-
nikákat fogja a közeli jövõben elindítani, kez-
deményezni, amelyeket a korábbi DDGÁZ
területén már eddig is folytatott, és amelyek-
rõl bebizonyosodott, hogy mûködõképesek.
Berta Márton fontosnak tartja, hogy az E.ON
Közép-dunántúli Gázhálózati Zrt. és az E.ON
Dél-dunántúli Gázhálózati Zrt. között ne le-
gyenek határok, és elsõsorban a képzettség-
nek megfelelõ jogosultságok élvezzenek
elõnyt, ne a földrajzi elhelyezkedés. Ez azt is
jelenti, hogy azoknak is új szerzõdéseket kell
majd kötni a másik szolgáltatási területre,
akiknek már eddig is volt valamelyikre a ket-
tõ közül, ha tevékenységüket ott is szeretnék
kifejteni. – Az ügyfél elégedettsége ugyanis
mindennél fontosabb, és mindnyájunknak,
szerelõknek és szolgáltatóknak a leglényege-
sebb közös értékmérõje – hívja fel a figyelmet
végül Berta Márton.

Az elnökség új tagjai A földgáz
zöld!
Nemrégiben Stuttgartban találkoz-
tak a gázszakma német szereplõi,
immár negyvenkilencedik alkalom-
mal. A GAT (Gasfachliche Auss-
prachetagung), vagy ahogyan a leg-
egyszerûbben lehet fordítani: „be-
széljünk a gázról!” elnevezésû kon-
ferencián részt vett Bayer Károly, a
Gázközösség elnöke is, akivel az ott
hallottakról beszélgettünk.

– Idén már mintegy háromezren vol-
tunk, és egyre többen érkeztek külföldrõl
is – tájékoztatott Bayer Károly. – Minden
évben a két legfontosabb, bennünket
érintõ területrõl vitázunk, beszélgetünk:
a gázpiaci liberalizációról és a megújuló
energiák elõtérbe kerülésérõl, az azok ra
adott számunkra is fontos válaszokról.

Mint azt a Gázközösség elnöke el-
mondta, idén az egyik témában nagy
fordulat állt be. Az elõadók általánosság-
ban kinyilvánították: a megújuló energi-
ák nem is annyira tiszták, mint ahogy azt
sokan megpróbálják elhitetni, valamint
a földgázról mint zöld energiáról beszél-
tek, olyannyira, hogy még vizuálisan is
zöld színnel jelölték a különbözõ felüle-
teken. – Nagyon örültem ennek a válto-
zásnak, régóta vallom magam is, ha jól
használjuk, a földgáz igenis környezetkí-
mélõ – tette hozzá Bayer Károly.

A rendezvényen beszámoltak a mikro
KWK-val (kisméretû – 3–4 kW teljesítmé-
nyû – kapcsolt hõ- és áramtermelõ be-
rendezés) folytatott tesztekrõl. Az E.ON
Ruhrgas által is támogatott kísérletek bíz-
tató eredményeket hoztak. Errõl idén
májusban, a Balatonfüreden rendezett
Földgázfórumon már beszélt Heinz-
Gerhard Gülck, az E.ON Ruhrgas kép-
viselõje. Napjaink piacra érett berende-
zése a kondenzációs kazán, a holnapé
viszont a mikro KWK és mellette a föld-
gáz üzemû hõszivattyú, a késõbbi jövõ
pedig a tüzelõanyag-celláké. A fejlesztés
és a kísérletek jól haladnak, a mikro KWK
akár 5-6 éven belül piacra kerülhet, bár
egyes szakértõk tíz évet prognosztizálnak.

– Az tehát látható, hogy a jövõ ener-
getikai rendszereihez gáz- és villanysze-
relõi tudásra egyaránt szükség lesz, az el-
méleti és gyakorlati felkészülést már most
meg kell kezdeni – mondta végül Bayer
Károly, aki ezért is tartja alapvetõ fon-
tosságúnak a partnerekkel való együtt-
mûködést és együttgondolkodást, amit a
Gázközösség már évek óta végez.
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Új szelek fújnak az E.ON és a Gázközös-
ség, valamint a villanyszerelõ alvállalko-
zók közötti kapcsolatokban. Ezt nemcsak
a megyei találkozókon érzékelhetõ dina-
mizmus és nyitottság mutatja, hanem
Szûcs Ferencnek az interjúnkban megfo-
galmazott gondolatai is.

Idén komoly változások kezdõdtek az E.ON és
partnerei közötti viszonyban, a többi között
azzal, hogy kineveztek egy kapcsolattartót, aki
azonnal munkához látott, ennek az eredmé-
nyei pedig rövidesen érezhetõek lesznek.

– 2011-ben valóban sok fontos és pozitív
változással veszi kezdetét – mondta Szûcs Fe-
renc, az E.ON Hungária Zrt. energiamérési
osztályának vezetõje, amely terület a jövõben
a gázközösségi koordináció feladatait is el-
látja. – A sok ígéret után itt az ideje aprópénzre
váltani azokat!

Az E.ON a jövõben minden eddiginél na-
gyobb mértékben kíván támaszkodni partne-
reire, a Gázközösség tagjaira, valamint villa-
mos oldalon az úgynevezett Regisztrált Szere-
lõi Rendszer (RSZR) vállalkozásaira.

A Gázközösség augusztusi közgyûlésén új
alapokra helyezték a felek az együttmûködést.
Mint azt a mérési terület vezetõje hangsúlyoz-
ta, a jövõben intenzívebb és szélesebb körû
partneri viszonyt szeretnének kialakítani, to-
vábbá a korábban DDGÁZ-os együttmûkö-
dési formákat a a Közép-Dunántúl területén
is terjeszteni. – A megyei találkozókon nyitott-
ságot tapasztaltam, de ugyanakkor némi óva-
tosságot is, ugyanis az elmúlt évek meg nem
valósult ígéretei valóban nyomot hagytak a
partnerekben – magyarázta Szûcs Ferenc. – De
most, õszintén mondom, minden tõlünk telhe-
tõt megteszünk, a cselekvések ideje jött el!

Mit ad az E.ON?
– Jövõre kibõvített feladatokkal számítunk

a partnereinkre – vette át a szót Tóth László, a
Regisztrált Szerelõi Rendszer nemrégiben ki-
nevezett koordinátora. A korábbi új fogyasz-

tók bekapcsolása és mûszaki ellenõrzése fel-
adatok elvégzéséért a jövõben az E.ON fizet-
ni fog, és ezt a tevékenységet kiterjesztik a
Közép-Dunántúl területére is. Ugyanezek vo-
natkoznak a mérõk le- és felszerelésével kap-
csolatban, valamint a lejárt hitelesítésû mé-
rõk és nyomásszabályozók tekintetében is.

– Az E.ON feltétele ugyanakkor egyértel-
mû: a tevékenységgel összefüggõ minõség-
biztosítási rendszer megléte és érvényessége
– hívta fel a figyelmet Tóth László.

Mit kér az E.ON?
A partnerség persze egyenrangú, így aki kap,
annak adni is kell. – Egységes, magas minõ-
ségû munkát kérünk, mûszaki tudásban és
technológiai háttérben egyaránt, valamint
korrekt, becsületes hozzáállást – hangsúlyoz-
ta Szûcs Ferenc. – Ha ezek teljesülnek, hosszú
távon számíthatnak társaságunkra, hosszú
távra megalapozhatják vállalkozásaik ered-
ményességét.

Az osztályvezetõ hozzátette: a megyei ta-
lálkozókat folytatják majd és rendszeressé te-
szik, a nagyobb döntéseket elõzetesen is sze-
retnék majd megvitatni, és számítanak a part-
nerek véleményére.

Mi várható még?
További tevékenységekben is szeretne az
E.ON a partnerekre támaszkodni, így várha-

A KÉT KOLLÉGÁRÓL RÖVIDEN
Szûcs Ferenc villamosmérnök-közgaz-
dász. 1994-ben érkezett az akkori
DÉDÁSZ-hoz, az értékesítési terület ve-
zetõje volt a szekszárdi üzleti igazgató-
ságon, aztán a bonyhádi kirendeltséget
vezette. 2000-tõl megszakítás nélkül az
energiamérési és ellenõrzési osztályt ve-
zeti, 2010-tõl az E.ON energia mérési
vezetõje.

A gépészmérnök-közgazdász Tóth Lász-
ló idén májustól az RSZR koordinátora.
1997-ben érkezett a DDGÁZ-hoz, ahol
régióvezetõ, majd ellenõrzési, gázméré-
si osztályvezetõ volt. 2007-2010-ig az
E.ON DDGÁZ üzemirányítási és ellenõr-
zési osztályát vezette.

Eljött a cselekvés ideje, új fejezet kezdõdik
A mérõ- és nyomásszabályzó-cserék várható alakulása

Mérõcsere (db) Nyomásszabályozó-csere (db)

EDD EKO EDD EKO

2011. 27 600 14 900 13 200 14 000

2012. 29 600 47 800 13 000 14 000

2013. 22 600 37 000 13 000 14 000

EDD: E.ON Dél-dunántúli Gázhálózati Zrt.

EKO: E.ON Közép-dunántúli Gázhálózati Zrt.

tóan a tartozás miatti ki- és visszakapcsolá-
sok terén is. – Talán távoli, talán nem, de cé-
lunk még, hogy a partnereink a fogyasztóink
számára egyfajta szakmai tanácsadókká vál-
janak, ha kell, környezetbarát és energiata-
karékos megoldásokat javasoljanak nekik –
árulta el Szûcs Ferenc.

A Gázközösség tagjainak is fontos tudni,
hogy az úgynevezett megbízotti szerzõdések
helyett vállalkozói szerzõdéseket köt majd ve-
lük az E.ON. A teljes folyamatot a logisztikai
osztály fogja lebonyolítani, amely a követke-
zõ hónapok feladata, de az RSZR munkatár-
sai, ha kell, segítenek ebben az ügyintézés-
ben is.

Elindult az RSZR honlapja
A www.eon.hu/partnerek web-címen minden-
ki elérheti a legfontosabb információkat, köz-
vetlen e-mailes kapcsolaton keresztül kérdez-
het, megtalálhatja a hatályos jogszabályokat,
fogyasztói ûrlapokat, sõt, esetenként az ide-
vonatkozó konferenciák elõadásainak anya-
gait is.

Szûcs Ferenc

Tóth László
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Arra kértük tagjainkat – szerelõ-, terve-
zõ-, gyártó- és oktatási cégek vezetõjét –
, hogy rövid telefoninterjú keretében ér-
tékeljék az elmúlt évet és beszéljenek ar-
ról is, hogy mit várnak, mi várható 2011-
re. Íme a mozaikok az összképhez.

Jól jöttek a tervigényes ké-
szülékcserék

– Jobb volt a 2010-es év számunkra mint
a tavalyi – tájékoztatta lapunkat Lipták Tiva-
dar székesfehérvári épületgépész mérnök.

Mint mondta, ez
annak is köszönhe-
tõ, hogy az egyre
inkább megjelenõ
fogyasztói energia-
megtakarítási igé-
nyek miatt növe-
kedtek a megbízá-
saik, hiszen több lett
az úgynevezett terv-
igényes készülék-

csere. Bár épületenergetikai tanúsítási tevé-
kenységet is végezhetnének, idén mindössze-
sen egy ilyen megbízásuk volt.

A tervezés mellett foglalkoznak épületgé-
pészeti mûszaki ellenõrzéssel és felelõs mû-
szaki vezetéssel is, a jövõ év kilátásai azon-
ban a több üzletág ellenére sem láthatók vi-
lágosan, amit elõre tervezni tudnak, az mint-
egy 20–30 nap.

– Persze nyilván az is nehezítette a helyze-
temet, hogy én még mindig kézzel rajzolok,
mert a jogtiszta szoftvert nem tudom ilyen árak
mellett kigazdálkodni – magyarázta Lipták Ti-
vadar, aki még hozzátette, egy viszont biztos,
valamikor szeretne végre elmenni szabad-
ságra.

Új képzés, új szolgáltatás
A Dunagáz Gázipari Oktatási és Minõsítõ Zrt.
idén éppen 20 éves, amelyrõl egy ünnepség
keretében meg is emlékeztek. Az idei eszten-

dõben ennél a tár-
saságnál is csökke-
nést tapasztaltak.
Mind tanfolyami
hallgatói létszám-
ban, mind árbevé-
telben mintegy 20
százalékkal marad-
tak el a 2009-i év
teljesítményétõl. –
Ugyanakkor nem

álltunk le, ellenkezõleg, új képzésekkel és szol-
gáltatásokkal jelentkeztünk idén – mondta a
vállalat vezérigazgatója. Tavaly kezdték el a
fémhegesztõképzésüket, amelyre pályázati
forrást is szereztek, a jelentkezõk létszáma idén
már dinamikusan emelkedett.

Továbbá 2010-ben kezdték meg, egyelõ-
re nem akkreditált labortevékenységüket is,
ahol anyagvizsgálatokat vállalnak. – Jövõre
szintén megrendezzük a már hagyományos,
immár XIX. Dunagáz Szakmai Napok konfe-
renciát, melynek idõpontja április 13–14-e,
ahová 200–250 vendéget várunk – tette hoz-
zá végül Gáspár Jánosné vezérigazgató.

A második negyedév
talán jó lesz…

– Nem fogok bombasztikus hírt bejelente-
ni, az idei évünk nem volt jó – mondta némi
keserû mosollyal Halmi Csaba, a Gienger
Épületgépészeti Nagykereskedelemi Kft. pé-
csi ügyvezetõ igazgatója.

Az év végével látszik, hogy ha a tavalyi szin-
tet tudják hozni, az már jelentõs eredmény-
nek számít. A cég pénzügyi menedzselése
azonban nem okoz problémát, a szükséges
költségcsökkentõ lépéseket megtették.

– Az elmúlt he-
tekben megmutat-
kozott néhány jó jel,
amelyekbõl arra
köve tkez te tünk ,
hogy ha egyelõre
csupán árajánlati
szinten is, de várha-
tóan jövõre be fog-
nak indulni az épít-
kezések – tette hoz-

zá Halmi Csaba, aki szerint az elsõ negyedév
még nehéznek ígérkezik, de aztán már job-
ban fognak alakulni a megrendelések.

Az ügyvezetõ igazgató ugyanakkor na-
gyon bízik a Széchenyi-terv elindításában, és
várja, hogy a megfelelõ szintû döntéshozók
is felgyorsítsák a készülékcsere-programot,
mert ez mindenkinek, a fogyasztóknak, az ál-
lamnak és a helyi kkv.-szektornak is az ér-
deke.

Energetikai felújítás:
kényszerhelyzetben
az ország?

– Ha egy szóval lehetne jellemezni 2010-
et, azt mondamám, hogy harcos volt – vágott
a közepébe Zuggó Balázs, a Robert Bosch Kft.
termotechnika üzletágának vezetõje.

A vezetõ menedzser elmondta, bár éveken
keresztül építették a piacon az ügyfelek egyre
magasabb minõségi igényszintjét, idén a sok
munka ellenére ebben drámai fordulat követ-
kezett be, megjelentek újra a kéményes ké-
szülékek. Az új építések gyakorlatilag meg-
szûntek, a cserepiacon pedig a szabályozási
nehézségek miatt, amely megdrágítja a régi,
elavult kazánok minõségi, kondenzációsra
való cseréjét, úgyszintén csökkentek a meg-
rendelések.

A jövõ év tekintetében nagy reményeket
táplálnak a a fogyasztókat érintõ kormány-
zati támogatás bõvülése iránt, amelynek kö-
vetkeztében az építõipar és az energetikai fel-

újítások terén min-
denképpen fejlõ-
dést, növekvõ pia-
cot várnak.

– Emellett tény:
a gáz ára tovább
fog emelkedni, és
bár a lakosság for-
ráshiányos, rá fog-
nak kényszerülni a
felújításra – mond-

ta Zuggó Balázs. – Magyarországon több mint
kétmillió gázkazán van, amelyeknek az átlag-
életkora 20 év, nyilvánvaló, hogy ez nem tart-
ható sokáig.

Optimistán nézünk
a következõ év elé

– Bár öt dolgozónk számára az egész év-
ben végig volt munka, visszafogottnak tekint-
jük a 2010-es esztendõt – mondta Kiss Imre,
a Kiss Épületgépész Kft. ügyvezetõje. Ezzel

együtt az idei évben
csökkenõ vállalási
árakkal kellett meg-
küzdenünk.

A tamási székhe-
lyû cég várhatóan
nem lesz vesztesé-
ges, a jövõ évet
nem látjuk még tisz-
tán, de az ígéretek-
re alapozva nagyon

bíznak az E.ON megrendeléseiben.
– Optimistán indulunk a következõ évnek,

de az már látható, a jövõ év sem lesz
könnyebb az idei esztendõnél – tette hozzá
végül Kiss Imre.

Reménykednek az építõipar
megindulásában
A kötelezõ kéményseprõ-szolgáltatást nyújtó
Huszár Tibor vállalkozása az idei évet, elmon-
dása szerint, viszonylag jól teljesítette. Ez a piaci
szolgáltatás, tulajdonságaiból eredõen, kiszá-
míthatóbb mint más területek. Amit viszont konk-
rétan érzékeltek, az építõipar teljesítményének
csökkenése következtében, az ehhez kapcsoló-
dó megrendeléseik 25–30 százalékkal csökken-
tek. – Remélem, ezt a mínuszt 2011-ben be tud-
juk hozni, és bízunk az építõipar megindulásá-
ban – tette hozzá Huszár Tibor.

Gázközösségi tagtársunk aláhúzta, ha az
építõipar nem fog mutatni jelentõsebb fejlõ-
dést, készek új piaci területeket megkeresni
és új szolgáltatásokat, tevékenységeket elin-
dítani.

2010-es eredmények,
2011-es prognózisok
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2011-ben ismét egyesületi pályázatok
Jövõ év januárjában az elosztói engedélyesek újra meghirdetik pályázataikat a tagság
számára. Mint azt Bayer Károly, a Gázközösség elnöke elmondta, a korábbi évek ten-
denciáit követve, jövõre is – a mennyiségi mutatók helyett – elsõsorban a minõségi mun-
kákat díjazzák.

Ez alapján újra három kategóriában írnak ki pályázatot, így díjazzák az innovatív sze-
reléseket, a minõségi tervezõi munkákat és a tagok marketingtevékenységét.

Érdemes tehát pályázni, a tagságnak megmutatnia magát.

Évek óta az egyik legfontosabb egyezte-
tési, kapcsolatépítési lehetõségnek tartja
a megyei találkozókat Bayer Károly. A Gáz-
közösség elnöke szerint a közvetlen,
azonnali kérdések és válaszok lehetõsé-
gét megadó találkozókon sok olyan téma
merülhet fel, amelyeket nagyon nehéz
egy elektronikus levelezés vagy telefoná-
lás során megbeszélni, egyeztetni.

A régi, családias hangulat a gázos szakmá-
ban megszokott volt, a személyes közvetlen-
ség sokszor segítette az adott probléma meg-
oldását, amellyel a munkavállalókon és a
vállalaton kívül az ügyfelek is nagyon sokat
nyerhettek. A megyei találkozók egyértelmû-
en kinyilvánított célja, hogy ezt a közvetlensé-
get megtartsa és erõsítse.

– Néhány évig ugyan nem voltak ilyen ta-
lálkozók, de a legutóbbi tulajdonosváltás után
Hasenauer András volt vezérigazgatónk újra
kezdeményezte ezek megtartását – mondja
Bayer Károly, aki szerint azért is voltak hasz-
nosak az idei megyei találkozók, mert az el-
múlt években nagyon sok új kolléga került
olyan területekre, amelyek jelentõs hatással
vannak az együttmûködésre. – Mindezekért
tehát újra kell építeni ezt a formát, de az új
helyzetnek megfelelõen!

A gázelosztók szándéka szerint a jövõben
egyre több területen és módon kívánják be-
vonni a gázközösségi partnereket. Új helyzet
ráadásul, hogy immáron van egy kijelölt fe-
lelõs, aki a partnerekkel való kapcsolatok új-
raszervezését vezeti. (Az újonnan kinevezett
vezetõvel, Szûcs Ferenccel készített interjún-
kat a 6. oldalon olvashatják! – a szerk.) Ezzel
együtt az elosztói engedélyesek számára meg-
határozták a kiajánlható feladatokat.

– A megyei találkozókon a tagok a többi
között elmondták, hogy a növekvõ adminiszt-
ráció nehézséget okoz, de itt is megerõsítem,
egy ilyen nagy vállalatnál, cégcsoportnál ez
sajnos elkerülhetetlen – emlékeztetett az el-
nök. – De most már ellensúlyozhatják ezeket
az egyre bõvülõ megbízások, a hosszú távú
megrendelések!

Bayer Károly elmondása szerint elindult az
a munka is, amelynek célja a partnerség cég-
szintû kezelése, beleértve a gáz- és villamos
területet egyaránt.

Két egyesületi tagunkat megkértük, hogy
mondják el röviden véleményüket a megyei
találkozón hallottakról.

Elég lesz az idõ?
– Végre van elmozdulás – mondta Reich

József. – Bár eddig is voltak bizonyos lépé-
sek, régóta beszélünk a mostani változások
szükségességérõl!

A Terrotherm Kkt. üzletvezetõje hangsú-
lyozta, nagyon örül, hogy az E.ON kezdi „he-
lyén kezelni” a Gázközösség tagjait. Mint
mondta, számítása szerint negyed–fél éven
belül fel fognak gyorsulni a folyamatok.

Reich József ugyanakkor aggodalmát fe-
jezte ki, hogy az E.ON által vállalt határidõ-
ket tudják-e majd tartani. – Ezért hamarabb
is lehetett volna indítani a változásokat, de
most már mindegy, a lényeg, hogy a megyei

találkozón is kiderült, felkészültek voltak az
elõadók, foglalkoztak a témával és ez min-
denképpen jó – tette hozzá végül Reich Jó-
zsef, aki még azt is elmondta, sajnálja, hogy
kevesen voltak a tagság részérõl a rendezvé-
nyen, a jövõben több kollégát vár az ilyen
rendezvényekre.

Kezdjük érezni a tagság
elõnyeit

– Néhány jogszabályt eltérõen értelmez-
tek a szolgáltatók, ezért különösen fontos,
hogy a hatályos jogszabályokat együtt tudjuk
értékelni, értelmezni, felkészülni rá – mondta
Bánhegyi Péter, a DBS Kft. ügyvezetõje.

Újra megyei találkozókat tartottunk
Egyesületünk tagja lényegesnek tartja,

hogy a Gázközösség a tagok összefogásá-
val képes legyen az együttmûködésre a nagy
gázelosztó szervezetekkel. Bánhegyi Péter
úgy látja, ez nemcsak a két fél, hanem az
ügyfél számára is elengedhetetlen, hiszen így
lehet számára a legbiztonságosabb és leg-
jobb minõségû szolgáltatást nyújtani. A me-
gyei találkozókon ezeket a témákat is érin-
tették.

– Az persze nagy öröm, hogy az E.ON is
egyre jobban bízik bennünk, de az elvárt gyors
és biztonságos munkához az ügyfelek számá-
ra is elérhetõ, tevékenységi köröket megjelö-
lõ szerelõi nyilvántartás és a tervdokumentá-
ciónak megfelelõ, rugalmas munkavégzés kell
– mondta Bánhegyi Péter, aki hozzátette, a
fórumokon voltak olyan hangok is, hogy mi-
nél hamarabb több konkrétumot vár a tag-
ság.

– Ezzel együtt tény, most kezdjük érez-
ni, végre rangja lett a gázközösségi tag-
ságnak, és ez reményeink szerint minden-
képpen pozitívan fog hatni a vállalkozá-
sainkra!

Képünkön a Baranya megyei kollégák a pécsi megyei találkozón


